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Neklid nebyl zbytečný a bude-li to potřeba, přitvrdíme ještě
víc
POLEMIKA

Podle redaktora Lidových novin Petra Zídka "Týden neklidu ničemu moc neprospěl" (Klidný týden neklidu, LN 3. 4.).
Vysoké školy prý především potřebují radikální reformu, po které ale studenti nevolají. A i kdyby volali, jejich týdenní
protest byl příliš mírný. Na naše politiky už prý platí pouze stávky či pouliční násilí.
Není mi jasné, odkud Petr Zídek čerpal své informace (jestli vůbec nějaké odněkud čerpal). V tiskové zprávě
olomouckých "neklidných" studentů, která je jedním ze základních dokumentů Týdne neklidu a kterou mají všichni
novináři k dispozici, se jasně píše, že "Týden neklidu podporuje reformu, kterou navrhla Česká konference rektorů
a Rada vysokých škol společně s ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy". Konstatování Petra Zídka, že
protestujícím studentům jde pouze o peníze a jinak jim "trošku archaičtější struktura" českých veřejných vysokých škol
vlastně vyhovuje, je tedy vyložená lež.
Týden neklidu jsme uspořádali právě proto, že veřejné vysoké školy už nemohou na reformy déle čekat a "neklid"
měl jejich uskutečnění popohnat. Kdyby nám byla situace českých veřejných vysokých škol lhostejná nebo kdyby nám
dokonce vyhovovala, zůstali bychom "v klidu" a nedávali bychom si s organizováním týdenních protestů tu práci, kterou
jsme si dali.
Že nám jde skutečně o současnost a budoucnost vysokých škol, a ne jen o více peněz pro naše učitele, snad dokazuje to,
že zmiňovaný návrh reformy, který podporujeme, vede k posílení nenormativního financování, které se proti plošnému
normativnímu financování ohlíží na kvalitu. Lidsky řečeno, začne se konečně rozlišovat kvalita jednotlivých vysokých
škol a podle toho také budou školy dostávat od státu peníze.
Co se týče údajné mírnosti a neúčinnosti protestu, není snad třeba brát slova pana redaktora úplně vážně. Pouliční
násilí, které nám ve svém článku doporučuje, rozpoutávat nebudeme a místo výroby molotovových koktejlů, ke které
nás nabádá, raději budeme na politickou elitu vyvíjet stálý a kultivovaný nátlak. Nemáme o našich politicích žádné iluze,
ale je jasné, že důrazná argumentace, sjednocený lobbing a vtipné "zviditelňovací" happeningy pořád zmůžou víc než
rozpoutávání anarchistických vášní.
Heslo Týdne neklidu "přitvrdíme" nicméně hodláme dodržet. Jestliže naši politici nezareagují a vysoké školství nadále
zůstane prioritou jen na papíře, přijdou agresivnější akce, které budou naší politické reprezentaci znepříjemňovat život
daleko více, než jak jim ho znepříjemnil kritizovaný Týden neklidu. Krev ale nepoteče a házet budeme spíše argumenty
a čísly než zápalnými lahvemi.


